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Praksisudvalget  

M Ø D E R E F E R A T  8. JUNI 2022 

Forum Praksisudvalget  

Møde afholdt 8. juni 2022  

Sted Udvalgsværelse 1  

Referent Thomas Johansson og Allan Bunch (fra sekretariatet)  

Til stede 
Formand professor Mads Bryde Andersen (MBA), næstformand professor 
Peter Sandøe (PS), professor Gertrud Jørgensen (GJ), professor Gunner 
Lind (GL), professor Jens Lykkesfeldt (JL), professor emeritus Gorm 
Greisen (GG) samt Thomas Johansson, Allan Bunch og Tine Brøchner fra 
sekretariatet. 

Afbud fra Ole Wæver (OW) og Jesper Høgenhaven (JH). 

Før mødet gik i gang med punkt 1, orienterede sekretariatschef Tine 
Brøchner om nogle sagsbehandlingsproblemer, der havde været i 
sekretariatet, og som bl.a. havde haft betydning for behandlingen af sagerne 
67, 75 og 76. Dette var baggrunden for, at en revideret dagsorden var 
udsendt så sent som den 7. juni 2022.  
 

Mødet var indkaldt med følgende dagsorden. 

Dagsorden 
Ad 1) Godkendelse af revideret dagsorden 
Ad 2) Godkendelse af referat fra sidste møde, med Inge Kryger Pedersens 

kommentarer indarbejdet.  
Ad 3) Meddelelser til orientering 



 

SIDE 2 AF 3 Ad 4) Konkrete sager 
Ad 5) Oplæg om Praksisudvalgets konference 
Ad 6) Næste møder 
Ad 7) Eventuelt 
 
 
 
Ad 1) Godkendelse af dagsorden 
Revideret dagsorden af 7. juni 2022 blev godkendt.  
 
 
Ad 2) Godkendelse af referat fra sidste møde, med Inge Kryger  
Pedersens kommentarer indarbejdet 
Referat fra sidste møde den 17. marts 2022 med efterfølgende ændringer 
efter ønske fra det udtrådte medlem, Inge Kryger Pedersen, blev godkendt 
uden bemærkninger.  
 
Ad 3) Meddelelser til orientering 

• Sag 47 – Ombudsmandens udtalelse ift klage 
• Sag 74 – nedsættelse af ekspertpanel 
• Sag 67/80 – klage fra anmelder 
• Sag 81  

 
PU’s drøftelser af konkrete sager er ikke offentligt tilgængelige, jf. § 7, stk. 
4, i Forretningsorden for Udvalget vedrørende ansvarlig forskningspraksis 
(Praksisudvalget) ved Københavns Universitet. 
 

• Sag 55 – henvendelse fra Weekendavisen 
MBA orienterede om en henvendelse fra en journalist ved Weekendavisen, 
der bl.a. spurgte ind til, om Praksisudvalget i sag 55 havde forholdt sig til en 
videooptagelse, som var fremsendt til udvalget. MBA havde afvist at 
kommentere den konkrete afgørelse men begrænset sig til at udtale sig til, at 
udvalget i hans formandstid aldrig havde gennemset eller hørt fremsendte 
video- eller lydklip. Han indbød nu Praksisudvalget til at tilkendegive sin 
holdning til dette spørgsmål.  
 
Efter hans opfattelse måtte udgangspunktet være, at udvalgets 
sagsbehandling er skriftlig, og at videoklip derfor som udgangspunkt enten 
må transskriberes eller på en anden måde gengives, således at udvalget kan 
forholde sig til noget skriftligt. Uden et sådant princip ville udvalget i en 
verden med let adgang til lyd- og videooptagelser fra mobiltelefoner mv. let 
kunne stå over for et stort praktisk arbejde med at gennemse den slags 
beviser. 



 

SIDE 3 AF 3  
Udvalget erklærede sig enigt i dette udgangspunkt. 
 
 
Ad 4) Konkrete sager 

• Sag 58 
• Sag 67 
• Sag 77 
• Sag 75 
• Sag 76 

 
PU’s drøftelser af konkrete sager er ikke offentligt tilgængelige, jf. § 7, stk. 
4, i Forretningsorden for Udvalget vedrørende ansvarlig forskningspraksis 
(Praksisudvalget) ved Københavns Universitet. 
 

 
Ad 5) Oplæg om Praksisudvalgets konference 
MBA gennemgik formandskabets oplæg til Praksisudvalgets konference i 
2022 under overskriften ”Etiske spørgsmål ved universitetsforskeres 
medieoptræden”. Det blev besluttet at afholde konferencen på grundlag af 
tre hovedtemaer, henholdsvis om forskerens pligt til at stille op i medierne, 
spørgsmål om uafhængighed og interessekonflikter og om hvorvidt forskere 
kun bør udtale sig om forhold, som de har fagligt grundlag for at udtale sig 
om. 
 
Ad 6) Næste møder 
Det blev besluttet at næste Praksisudvalgsmøde afholdes den 12. september 
2022, fra kl. 14-16. Datoen for årets sidste møde, der forventes afholdt 
medio december, er ikke fastlagt endnu, da udvalget ikke var fuldtalligt, og 
da Gertrud Jørgensen ikke genindtræder ved udløbet af sin 
udpegningsperiode d. 23. september 2022.  
 
Ad 7) Eventuelt 
Der var intet til eventuelt. 
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